

**ဒါဝိဒ်၏ သမိုင်းကြောင်း၌ တွေ့ရသည့်
ဝိညာဉ်ရေးရာအလေ့အလာများ၊ အသက်သင်ခန်းစာများနှင့် သန့်ရှင်းသောသတိပေးချက်များ**

ဖတ်ရန်ကျမ်း။ ။ ၁ရှမေ၊ ၁၆:၁-၂၅၊ ၂ရှမေ၊ ၂၄:၂၅။ ၁၁:၁၃၊ ၂၂၊ ၃၆

I. ဒါဝိဒ်၏ သမိုင်းကြောင်း (၁ရှမေ ၁၆:၁ - ၂ရှမေ ၂၄:၂၅) ၌ ဘုရားသခင်၏ အုပ်စိုးစီမံမှုနှင့် ဒါဝိဒ်သည် ကားတိုင်၏ သင်ခန်းစာများကို သင်ယူခြင်းအား ကျွန်ုပ်တို့မြင်ရသည်။

က။ ဘုရားသခင်၏ အုပ်စိုးစီမံမှုအောက်၌ ဒါဝိဒ်သည် ဘုရားသခင်ကို ကိုးစားခြင်းနှင့် ဂေါလျတ်ကို အနိုင်ယူခြင်း၌ စမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်းနှင့် အတည်ပြုခြင်း ခံရသည် - ၁ရှမေ၊ ၁၇:၁-၅။

၁။ သိုးထိန်းအဖြစ် ဒါဝိဒ်၏ အတွေ့အကြုံက သူ့အား သခင်ဘုရား၌ ကိုးစားခြင်းရှိရန် သင်တန်းပေးခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် သူသည် ဂေါလျတ်၏ ဆန့်ကျင်ဖီဆန်ခြင်းကို ကြားသောအခါ သူက ရှောလုအား “ကိုယ်တော်ကျွန်သည် အဖ၏ သိုးတို့ကို ထိန်းကျောင်းစဉ်အခါ၊ ခြင်္သေ့နှင့် ဝံသည် လာ၍ သိုးသင်္ဃန်းကို သိုးစုထဲက ကိုက်ချီပါ၏။ ကျွန်တော်လိုက်၍ သတ်သဖြင့် သိုးသင်္ဃန်းကို သူ့ပါးစပ်ထဲက နှုတ်ပါ၏။ ဝံသည် ကျွန်တော်ကို ပြန်၍ ကိုက်သောအခါ၊ ဝံ၏ မုတ်ဆိတ်ကို ကိုင်၍ ရိုက်သတ်ပါ၏။ ... ခြင်္သေ့လက်၊ ဝံလက်မှ ကျွန်တော်ကို ကယ်နှုတ်တော်မူသော ယေဟောဝါသည် ထိုဖိလိစ္စိုလူလက်မှ ကယ်နှုတ်တော်မူလိမ့်မည်” ဟု ပြောနိုင်ခဲ့သည် - အင်ယ်၊ ၃၄-၃၇။

၂။ ဒါဝိဒ်က ဂေါလျတ်အား “ယေဟောဝါသည် ဓားလှံအားဖြင့် ကယ်တင်တော်မူ ။ အကြောင်းမူကား၊ ယေဟောဝါသည် စစ်မှုကို ပိုင်၍၊ ငါတို့လက်သို့ အပ်နှံတော်မူမည်” ဟု ပြောခဲ့သည် (အင်ယ်၊ ၄၇)။ ဒါဝိဒ်သည် ဂေါလျတ်ကို ဆန့်ကျင်စစ်တိုက်၍ (အင်ယ်၊ ၄၈-၄၉)၊ ဂေါလျတ်၏ နဖူးကို ကျောက်တစ်လုံးဖြင့် လှဲပစ်ခြင်းအားဖြင့် သတ်ဖြတ်ကာ၊ ထိုသူ၏ ဓားဖြင့်ပင် သူ၏ ခေါင်းကို ဖြတ်ခဲ့သည် (အင်ယ်၊ ၄၉-၅၄)။

၃။ ဒါဝိဒ်သည် ဂေါလျတ်အပေါ် အောင်နိုင်ခြင်းမှာ သူ့ကို ဘုရားသခင် ရွေးချယ်တော်မူခြင်းနှင့် ဘိသိက်ပေးခြင်း၏ ခိုင်မာသန်စွမ်းသည့် အတည်ပြုချက်ဖြစ်သည်။ ဒါဝိဒ်၏ အတွေ့အကြုံမှနေ၍ ယနေ့ ကျွန်ုပ်တို့သည် ခရစ်တော်ကို ရှာဖွေဆည်းပူးကြသောကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့ပတ်ဝန်းကျင်၏ သွင်ပြင်တိုင်းသည် ဘုရားသခင်၏ အုပ်စိုးစီမံမှုလက်တော်အောက်၌ ရှိကြောင်း ကျွန်ုပ်တို့သိနားလည်ရန် လိုအပ်သည် - မ၊ ၁၀: ၂၉-၃၁။ ဆာ၊ ၃၁:၁၄-၁၅။ ၃၉:၉။ ရော၊ ၁၀: ၂၈-၂၉။ ဟေရှာ၊ ၄၅:၁၅။

၄။ ဘုရားသခင်၏ အုပ်စိုးစီမံမှုအောက်၌ ဒါဝိဒ်သည် လက်ရှိ ရှင်ဘုရင်ဖြစ်သည့် ရှောလုထံ ခစားရန် ရွေးချယ်ခံရသည်။ ဤသူနှစ်ဦးကို အတူတကွ ထားရှိခြင်းအားဖြင့် ရှောလုသည် ဘုရားသခင်၏ အလိုတော်ကို ဆန့်ကျင်သောပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ် ဖော်ထုတ်ခံရပြီး၊ ဒါဝိဒ်သည် ဘုရားသခင်၏ စိတ်နှလုံးတော်အတိုင်း ဖြစ်သောသူအဖြစ် ထင်ရှားလာခဲ့သည် - ၁ရှမေ၊ ၁၈:၆-၁၁။

၅။ ရှောလုနှင့်ဆက်သွယ်ခြင်း၌ ဒါဝိဒ်သည် စမ်းသပ်စစ်ဆေးခံရခြင်းမှာ ဒါဝိဒ်သည် ကားတိုင်ကို စဉ်ဆက်မပြတ် ယူဆောင်ခဲ့ကြောင်း ဆိုလိုသည်။ ရှောလုစေလွှတ်သည့် တာဝန်တိုင်း၌ ဒါဝိဒ်သည် သတိပညာနှင့် ပြုခဲ့သောကြောင့်၊ ရှောလုက သူ့အား စစ်သူရအုပ်အရာ၌ ခန့်ထားခဲ့သည်။ တစ်ချိန်တွင် ဒါဝိဒ်သည် ဖိလိစ္စိုလူတို့ကို တိုက်ခိုက်ခြင်းမှ ပြန်လာပြီးနောက် အစွဲရေးမြို့ရွာများမှ မိန်းမများတို့သည် ထွက်လာ၍ “ရှောလုအထောင်ထောင်၊ ဒါဝိဒ်အသောင်းသောင်း သတ်လေ့တကား” ဟု အချင်းချင်း သီချင်းဆိုကြသည် - အင်ယ်၊ ၅-၇။

၆။ ဤချီးမွမ်းခြင်းသည် ဒါဝိဒ်ကို ထိခိုက်မှုမရှိသော်လည်း၊ ရှောလုကို ထိခိုက်မှုရှိခဲ့သည်။ ရှောလုမုန်က “လူကို စစ်စရာဖို့ သူတစ်ပါးချီးမွမ်းခြင်း ရှိ၏” ဟု ပြောခဲ့သည် (သူ၊ ၂၅: ၂၁)။ ရှောလုသည် အလွန်အမျက်ထွက်ကာ၊ ဒါဝိဒ်ကို မနာလိုဖြစ်လာခဲ့ပြီး၊ သူသည် အသွေးအသား၌ လုံးလုံးရှိခဲ့ကြောင်း၊ မိမိကိုယ်တိုင်အတွက်သာ အကြွင်းမဲ့ဖြစ်နေကြောင်း ပြသခဲ့သည်။ ထိုနေ့မှစ၍ ရှောလုသည် ဒါဝိဒ်ကို သတ်ရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပြီး၊ ဒါဝိဒ်ပြေးပုန်းစရာ နေရာမရှိခဲ့ပေ။ ရှောလုသည် ဒါဝိဒ်ကို မနာလိုဖြစ်ခြင်းမှ မိမိကိုယ်တိုင်၏ အမည်နာမကို ပျက်စီးစေခြင်းမရှိဘဲ သူ့ကို မည်သို့သတ်နိုင်ရမည်အကြောင်း လျှို့ဝှက်ကြံစည်ခြင်းအထိ ဖြစ်လာခဲ့သည်။

၇။ ရှောလုသည် သတ်ရန် ကြိုးစားသောအခါ ဒါဝိဒ်သည် တိုက်ခိုက်ခြင်း သို့မဟုတ် မိမိကိုယ်တိုင် လက်တုန်ပြန်ခြင်းငှာ ဘာကိုမျှ လုပ်ဆောင်ခြင်း မပြုခဲ့ပါ။ သူသည် ထွက်ပြေးခြင်းသာပြုခဲ့သည်။ လက်တုန်ပြန်ခြင်းနှင့် ပြန်၍ တိုက်ခိုက်ခြင်းတို့မှာ အသွေးအသား၏ အရာများဖြစ်ပြီး၊ အသွေးအသား၏ အရာများကို လေ့ကျင့်လုပ်ဆောင်သူများသည် ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်ကို အမွေခံရခြင်း မရှိနိုင်ပါ - ၁က:၁၁။ ညွန့်:၊ ရော၊ ၁၂:၁၉။ ဧ၊ ၄: ၂၆။ ဂလာ၊ ၅: ၂၁၊ ၂၄။

- ၄။ ဒါဝိဒ်သည် သူ၏ စိတ်နှလုံးမှ ဘုရားသခင်၏ အခွင့်အာဏာတော်ကို သိသောသူဖြစ်သည်။ ရှုမ္မေလပထမစာစောင်၌ ရှောလုသည် ဒါဝိဒ်ကို သတ်ရန်အလို့ငှာ ကန္တာရတော၌ လိုက်ခဲ့ကြောင်း ကျွန်ုပ်တို့မြင်ရသည်။ ဒါဝိဒ်သည် ရှောလုကို သတ်ရန် အခွင့်အရေးရှိခဲ့သော်လည်း၊ သူသည် ဘုရားသခင်ကို ကြောက်ရွံ့ကာ၊ ဘုရားသခင်စီစဉ်ထားသည့် ဘုရားဆိုင်ရာစီမံထားမှုကို ပျက်ဖျက်ရန် မဝံ့ခဲ့ပေ - ၁၈:၆-၂၆:၂၅။
- ၅။ ဒါဝိဒ်သည် ရှောလုကို ဆန့်ကျင်ပုန်ကန်ခဲ့မည်ဆိုလျှင် သူသည် လူများထံသို့ ဘုရားသခင် ဘိသိက်ပေးထားသော၊ ခန့်အပ်ထားသော ရှင်ဘုရင်ကို ဆန့်ကျင်ပုန်ကန်သည့် ဥပမာတစ်ခု ဖြစ်လာခဲ့လိမ့်မည်ဖြစ်သည်။ ဒါဝိဒ်၏ သဘောထားမှာ မိမိကိုယ်ကို ငြင်းပယ်ကာ၊ ဘုရားသခင်၏ အခွင့်အာဏာထံသို့ ဝန်ခံရန်ဖြစ်သည်။
- ၆။ ရှောလုသည် ဘုရားသခင်ထံ နာခံမှုမရှိခဲ့ဘဲ၊ ဘုရားသခင်အားဖြင့် ငြင်းပယ်ခံရသည်။ သို့သော် ဤအရာသည် ရှောလုနှင့် ဘုရားသခင်အကြားရှိ တစ်စုံတစ်ရာဖြစ်သည်။ ဒါဝိဒ်မှာမူကား သူသည် ဘုရားသခင်၏ ဘိသိက်ခံသောသူထံ နာခံခဲ့ပြီး၊ ဤအရာသည် ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ သူ၏ တာဝန်ရှိခြင်းပင်ဖြစ်သည် - ၂၄:၄-၆။ ၂၆:၂၊ ၁၁။ ၂၅:၁၅-၁၆။
- ၇။ လူအချို့သည် ကားတိုင်အောက်၌ အသက်ရှင်ခြင်းအားဖြင့် ကားတိုင်၏ ချိုးဖဲ့ခြင်းကို တွေ့ကြုံခံစားရန် အဖိုးအခပေးခြင်း၊ သူတို့၏ ဇာတိအသက်တာနှင့် ပင်ကိုစိတ်ကို သိ၍ ဆက်ဆံဖြေရှင်းခြင်း၊ အသွေးအသေးကို သေစေခြင်း၊ ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ မိမိတို့ကိုယ်ကို ငြင်းပယ်ခြင်းရှိမည်ဆိုလျှင်၊ သူတို့သည် ဘုရားသခင်၏ အခွင့်အာဏာကို အမှန်ပင် သိရှိမည်ဖြစ်ကာ၊ ဘုရားသခင်၏ အခွင့်အာဏာကို ယူဆောင်လာခြင်း ရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည် - ဤသည်မှာ အခြေခံအလေ့အလာဖြစ်သည်။
- ၈။ ဓမ္မသစ်ကျမ်း၏ သိမှတ်နားလည်ခြင်းအရ ဒါဝိဒ်သည် မည်သည့်အခြေအနေမျိုး၌မဆို နေ့တိုင်း ကားတိုင်ကိုထမ်းခဲ့သည်။ ဖိလိပို ၃:၁၀ တွင် ကျွန်ုပ်တို့အဖို့ ကားတိုင်ထမ်းရန် ခွန်အားမှာ ခရစ်တော်၏ ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း တန်ခိုးဖြစ်ကြောင်း ညွှန်ပြထားသည်။ ခရစ်တော်သည် ကျွန်ုပ်တို့၌ အသက်ရှင်ရန်နှင့် ကျွန်ုပ်တို့အတွင်း၌ ကားတိုင်ထမ်းရန် ကျွန်ုပ်တို့အထံသို့ ဝင်ရောက်လာခဲ့သည် - ညွှန်း၊ သီ၊ ၂:၈-၉၊ ၁၄။
- ၉။ ဒါဝိဒ်သည် ကားတိုင်၏ သင်ခန်းစာများကို သင်ယူသည်နှင့်အမျှ သူသည် ယောနသန်နှင့် မိခါလတို့နှင့်အတူ ဘုရားသခင်၏ မစထောက်ပံ့ပေးခြင်းကို မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်ခဲ့သည်။ သူတို့မပါဘဲ ဒါဝိဒ်သည် ရှောလုထံမှ လွတ်မြောက်ရန် နည်းလမ်းရှိမည်မဟုတ်ပါ - ၁၅:၁၀၊ ၂၀:၁-၄၊ ၁၉:၁၁-၁၈။
- ၁၀။ ဘုရားသခင်၏ အုပ်စိုးစီမံမှုအောက်၌ ဒါဝိဒ်သည် ကားတိုင်၏ သင်ခန်းစာများကို ယူဆောင်ခဲ့ပြီး၊ နောက်ဆုံးတွင် သူသည် ဆုံးရှုံးသူမဟုတ်ဘဲ၊ အမြတ်ရယူ၊ အနိုင်ရသူဖြစ်လာကာ၊ ဒုက္ခခံရသူမဟုတ်ဘဲ မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်ရသူဖြစ်လာခဲ့သည် - ဖိ၊ ၁:၁၉။ ၃:၈-၉။ ၂:၁၀၊ ၄:၇၊ ၁၆-၁၈။ ညွှန်း၊ ၂:၁၂-၁၄။
- ၁၁။ ဒါဝိဒ်၏ အသက်တာမှာ ကျိုးပဲ့ကျေမှုခြင်းအသက်တာကို ရည်ညွှန်းသည်။ အပြင်လူ ကျိုးပဲ့ကျေမှုခြင်းသည် ကျွန်ုပ်တို့၏ ဇာတိဆိုင်ရာပင်ကိုစိတ်၊ ကျွန်ုပ်တို့၏ အတ္တ ကျိုးပဲ့ကျေမှုခြင်းဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့အဖို့ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ ထိန်းသိမ်းကြပ်မတ်ပေးခြင်း၏ ပန်းတိုင်မှာ ကျိုးပဲ့သောလူဖြစ်စေရန် ဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်က ကျွန်ုပ်တို့ကို လုံးလုံးမတတ်စွမ်းနိုင်သော၊ အကူအညီမဲ့သော နေရာ၌ ထားရှိခြင်းမှာ ကိုယ်တော်သည် ကိုယ်တော်၏ စစ်၍မကုန်နိုင်သော ကြွယ်ဝခြင်းများနှင့်အတူ မိမိကိုယ်တော်တိုင်ကို ကျွန်ုပ်တို့အထံသို့ လုပ်ဆောင်ရန် အတားအဆီးမဲ့လမ်းကြောင်း ရှိစေနိုင်ရန်ဖြစ်သည် - ၁:၈-၉။ ၄:၁၆-၁၈။ ၁၂:၉-၁၀။ ဟောရှေ့ဖြီး ၁-၃။ ချော၊ ၈: ၂၀-၂၉။ ညွှန်း၊ ယော၊ ၁၂: ၃။

II. ဒါဝိဒ်သည် မြေကြီးပေါ် ဘုရားသခင်၏ ကိန်းဝပ်ရာနေရာ၊ ဘုရားသခင်၏သေတ္တာတော် ကိန်းဝပ်ရာနေရာအတွက် ဂရုစိုက်ခဲ့သည် - ၂၅:၁၆-၂၆:၂၉။ ဆာ၊ ၁၃:၂၁-၁၈။

- က။ ဘုရားသခင်က ဒါဝိဒ်အား ဗိမာန်တော်ကို တည်ဆောက်စေခြင်းငှာ အလိုမရှိခဲ့သော်လည်း၊ သူသည် ဗိမာန်တော်တည်ဆောက်ခြင်းအတွက် တည်ဆောက်သူ၊ တည်ဆောက်ရာမြေနေရာနှင့် အသုံးပြုမည့်ပစ္စည်းများကို ပြင်ဆင်ထားခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်သည်လည်း ဒါဝိဒ်ထံသို့ ကိုယ်တော်၏ ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် ဗိမာန်တော်၏ ပုံစံနမူနာကို ဖွင့်ပြခဲ့ကာ၊ ဒါဝိဒ်မသေဆုံးမီ သူသည် ဤပုံစံနမူနာအား သူ့သားရှောလုမုန်ထံ ပေးခဲ့လေသည်။ ထို့ကြောင့် ဒါဝိဒ်သည် သူ၏ အမှုတော်ကို ပြီးစီးစေခဲ့ကာ၊ ဗိမာန်တော်တည်ဆောက်ခြင်း ပြီးစီးဖို့အတွက် ဘုရားသခင်နှင့်အတူ လက်တွဲလုပ်ဆောင်ခဲ့သည် - ၂၅:၁၆၊ ၁၇။ ၁၃:၂၁-၂၃။ ၂၅:၁၆-၂၆:၂၉။
- ခ။ ဒါဝိဒ်သည် ဘုရားသခင်အတွက် ဗိမာန်တော် တည်ဆောက်ရန် စိတ်အားထက်သန်ခဲ့သည် (၂၅:၁၆-၂၆:၂၉)။ သို့သော် ဘုရားသခင်က ဒါဝိဒ်၏ ကောင်းသောရည်ရွယ်ချက်ကို ငြင်းပယ်ခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်က ပရောဖက်နာသန်အား ဒါဝိဒ်ထံ စေလွှတ်ပြီး၊ “သင်သည် ငါကိန်းဝပ်ရာအိမ်ကို ဆောက်ရမည်လော” ဟု မေးခဲ့သည် - အငယ်၊ ၅။
- ၁။ ဤအရာက အသင်းတော်၌ ကျွန်ုပ်တို့၏ အလုပ်နှင့် အစေခံခြင်းအားလုံးသည် ဘုရားသခင်အားဖြင့် အစပြုခြင်းနှင့်

ကိုယ်တော်၏ အလိုတော်အတိုင်းဖြစ်ခြင်း ရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြသနေသည်။ လူအားဖြင့် အစပြုသည့် သို့မဟုတ် စတင်သည့်အရာမှန်သမျှသည် မည်မျှပင် ဘုရားသခင်အတွက် ဖြစ်နေပါစေ၊ ယင်းသည် ခရစ်တော်၏ မျက်မှောက်တော် ကင်းမဲ့သော ဘာသာရေးဆိုင်ရာ အပြုအမူသာ ဖြစ်သည်။

- ၂။ ဘုရားသခင်ကို အစေခံရန် ကျွန်ုပ်တို့စိတ်နှလုံးရှိခြင်းမှာ လက်ခံဖွယ်ရာဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် ကိုယ်တော်အတွက် တစ်စုံတစ်ရာလုပ်ဆောင်ရန် ကျွန်ုပ်တို့၏ စိတ်ဆိုးဖြတ်ချက်သည် လက်ခံဖွယ်မဟုတ်ပါ။ ဘုရားသခင်က ဒါဝိဒ်အား “သင်ပြုရမည်လော” ဟု ပြောခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်က ကျွန်ုပ်တို့အား ကိုယ်တော်၏ ကိုယ်စား မည်သည့်အရာကိုမျှ ဆုံးဖြတ်ချက်ချစေရန် အလိုမရှိပါ။
- ၈။ ဒါဝိဒ်သည် ဘုရားသခင်ကို ကြောက်ရွံ့သောသူနှင့် ဘုရားသခင်နှင့်ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်သောသူဖြစ်သောကြောင့် သူသည် ဗိမာန်တော် တည်ဆောက်သူဖြစ်ရန် သူ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်အား ရပ်တန့်စေခြင်းငှာ နာသန်မှတစ်ဆင့် ဘုရားသခင်က သူ့ကို ပြောသည့်အခါ သူသည် တုန်ပြန်မှု မပြုခဲ့ပေ။ ဗိမာန်တော် တည်ဆောက်ခြင်းငှာ သူ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ချခြင်းအား ရပ်တန့်ရန် ဒါဝိဒ်၏ ပြုမူခြင်းမှာ ကြီးမားသည့်အကြောင်းအရာဖြစ်သည်။ ညီအစ်မအိမ်အိမ်ဘာဘာရ်က “ဘုရားသခင်အဖို့အလိုငှာ လုပ်ဆောင်ခြင်းကို ရပ်တန့်ခြင်းမပြုနိုင်သောသူမှန်သမျှသည် ဘုရားသခင်အဖို့ လုပ်ဆောင်နိုင်မည်မဟုတ်ပါ” ဟု ပြောခဲ့သည် (The Collected Works of Witness Lee, 1953, vol. 1, “Knowing Life and the Church,” p. 283) – လူ၊ ၁၀၈-၃၀-၄၂။
- ၉။ ဒါဝိဒ်၏ ရပ်တန့်ခြင်းသည် စကြဝဠာ၌ နှစ်ဆသော သက်သေခံချက်ကို တည်စေခဲ့သည်။- ရှေ့ဦးစွာ စကြဝဠာရှိ အလုပ်အားလုံးသည် ဘုရားသခင်ထံမှလာရမည်ဖြစ်ပြီး၊ လူထံမှ မဟုတ်ပါ။ ဒုတိယမှာ၊ ဘုရားသခင်က လူအဖို့ ပြုတော်မူသည့်အရာသာ အကျိုးရှိပြီး၊ လူက ဘုရားသခင်အဖို့ လုပ်ဆောင်ခြင်းမှာ အကျိုးမရှိပါ – ၂ရှေ့မူ၊ ၇:၁၁-၁၄က၊ ၁၈၊ ၂၅။
- ၁၀။ ကျွန်ုပ်တို့သည် အတွင်းနက်နဲ၌ သင်ယူရမည့်အရာမှာ ဘုရားသခင်သည် ကျွန်ုပ်တို့၏ ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်ခြင်းကိုသာ အလိုရှိသည်။ ကျွန်ုပ်တို့က ကိုယ်တော်အဖို့ မည်သည့်အရာကိုမျှ လုပ်စေရန် ကိုယ်တော်အလိုမရှိပါ။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ကျွန်ုပ်တို့၏ ထင်မြင်ချက်များ၊ ဆုံးဖြတ်ချက်များ၊ ခံယူချက်များအားလုံးကို ရပ်တန့်ရမည်။ ကိုယ်တော်ကို စကားပြောခွင့်ပေးရမည်။ ကိုယ်တော်ကို ဝင်ရောက်လာခွင့်ပေးရမည်။ ကိုယ်တော်ကို အမိန့်ပေးခွင့်ပြုရမည်ဖြစ်သည် – မ၊ ၁၇:၅။

III. ဘုရားသခင်က ဒါဝိဒ်အပေါ် အပြစ်ပေး တရားစီရင်ခြင်းအကြောင်းကို ယနေ့ ကျွန်ုပ်တို့ထံ သတိပေးချက်အဖြစ် ရေးသားထားခြင်းဖြစ်သည် (၁ကော၊ ၁၀:၁၁)။ ဘုရားသခင်သည် ချစ်တော်မူ၍၊ ကရုဏာတော်ကြွယ်ဝရုံသာမက၊ ကိုယ်တော်သည် ဖြောင့်မတ်၍ ကြောက်ရွံ့ဖွယ်ရာလည်း ဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်သည် ဒါဝိဒ်ကို ခွင့်လွှတ်တော်မူသည်။ သို့သော် ကိုယ်တော်၏ အုပ်စိုးမှုဆိုင်ရာ ဖြောင့်မတ်ခြင်းအတိုင်း ဒါဝိဒ်ကို အပြစ်ပေးခြင်းနှင့် ဆုံးမခြင်းလည်း ပြုတော်မူသည် (၂ရှေ့မူ၊ ၁၂:၁၀-၁၄)။

- ၈။ အစွဲရေး၏ ရန်သူများအားလုံးသည် သိမ်းပိုက်နှိမ်နင်းခံရပြီး၊ ဒါဝိဒ်သည် အစွဲရေးရှင်ဘုရင်အဖြစ် ချီးမြှောက်ခံရပြီးသည့် နောက် ဒါဝိဒ်သည် ငြိမ်ဝပ်နေသည့် အခြေအနေ၌ရှိစဉ် ကြီးမားသည့်အပြစ်များ – သူ့မယားကို ပြစ်မှားခြင်းနှင့် လူသတ်ခြင်း အပြစ်တို့ကို ကျူးလွန်ခဲ့သည်။ ဤသည်မှာ ကျွန်ုပ်တို့သည် ငြိမ်ဝပ်အေးချမ်းသည့် အခြေအနေ၌ သက်သောင့်သက်သာရှိနေသည့်အခါတိုင်း၊ ကျွန်ုပ်တို့၏ အသွေးအသားအလိုသို့ လိုက်ခြင်းငှာ သွေးဆောင်ခံရရန် လွယ်ကူလှကြောင်း ညွှန်ပြနေသည် – ၁၁:၁-၂၇။ ၁ပေါ၊ ၄:၁ နှင့် မှတ်စု ၄။
- ၉။ ဒါဝိဒ်၏ အပြစ်သည် မျက်စိ၏ တပ်မက်မှုနှင့် အသွေးအသား၏ တပ်မက်မှု အလိုသို့လိုက်ခြင်း၏ ထွက်ပေါ်လာသည့်ရလဒ်ဖြစ်သည် (၂ရှေ့မူ၊ ၁၁:၂-၃)။ ဒါဝိဒ်သည် သူ၏ ရှင်ဘုရင်အရိုက်အရာ တန်ခိုးကို အလွဲသုံးစားပြု၍ (အငယ်၊ ၄-၅)၊ လူသတ်ခြင်းအားဖြင့် သူ့မယားကို ပြစ်မှားခြင်းအား တမင်ကျူးလွန်ခဲ့သည်။
- ၁၀။ ထိုသို့သောအပြုအမူကို ကျူးလွန်ပြီးနောက် ဒါဝိဒ်သည် ဟန်ဆောင်ခြင်းနည်းလမ်းဖြင့် သူ၏ ဆိုးညစ်သော လုပ်ရပ်ကို ဖုံးအုပ်ရန် ကြိုးစားခဲ့သည် (အငယ်၊ ၆-၁၃)။ ထိုနောက် သူသည် ယွာဘနှင့် လျှို့ဝှက်ပူးပေါင်းကြံစည်ခြင်းအားဖြင့် သူ၏ သစ္စာရှိသော အစေခံဖြစ်သည့် ဥရိယကို သတ်ခဲ့သည်။ ထိုသို့ဖြင့် သူသည် ဥရိယ၏ မယားကို သိမ်းယူနိုင်ရန်ဖြစ်သည် (အငယ်၊ ၁၄-၂၅။ ၁၂:၉)။
- ၁၁။ ဒါဝိဒ်သည် သူ၏ တစ်ခုတည်းသောအပြစ်အားဖြင့် ပညတ်တော်ဆယ်ပါး၏ နောက်ဆုံးအချက်ငါးချက်ကို ချိုးဖောက်ခဲ့သည် (ထု၊ ၂၀:၁၃-၁၇)။ သူ၏ အပြစ်သည် ဘုရားသခင်ထံသို့ ကြီးစွာသော ပြစ်မှားခြင်းနှင့် စော်ကားခြင်းဖြစ်ပြီး၊ ၎င်းသည် အတိတ်က သူရရှိအောင်မြင်ခဲ့သမျှအားလုံးကို ပျက်ပြယ်စေလုနီးပါး ဖြစ်ခဲ့သည်။
- ၁၂။ ဘုရားသခင်၏ စိတ်နှလုံးတော်အတိုင်းဖြစ်သောလူဖြစ်သည့် (၁ရှေ့မူ၊ ၁၃:၁၄) ဒါဝိဒ်သည် ဘုရားသခင်အဖို့ ကိုယ်တော်၏ ကြွလာမည့် ခရစ်တော်အတွက် မြေကြီးပေါ် နိုင်ငံတော်ကို တည်စေရန်အလိုငှာ ရှင်ဘုရင်အရိုက်အရာခေတ်ကို အစပြုရန် တတ်စွမ်းစေခဲ့သော်လည်း၊ အသွေးအသား၏ တပ်မက်မှု အလိုသို့လိုက်ခြင်း အကြောင်းအရာ၌ သူသည် ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည်

(၁၇၇၆၊ ၁၅၅)။ ဤအကြောင်းအရာ၌ ဒါဝိဒ်သည် လျော့ရဲပေါ့လျော့ခဲ့ပြီး၊ ဘုရားသခင်ကို ဝိညာဉ်ရေးရာ ရှာဖွေဆည်းပူးမှု၌ သူရရှိခဲ့သည့် မြင့်မားသောအောင်မြင်မှုကို စွန့်ခွဲခဲ့ရသည်။ ဤအရာသည် ကျွန်ုပ်တို့အားလုံးအဖို့ သတိပေးချက်ဖြစ်သင့်သည်။

- ၈။ ဒါဝိဒ်သည် ဆိုးညစ်သူ၏ စုံစမ်းသွေးဆောင်ခြင်း၏ အရေးကြီးသောအချိန်တွင် သူ၏ တပ်မက်မှုအပေါ် သန့်စွမ်းသည့် ထိန်းချုပ်မှုကို မလေ့ကျင့်ခဲ့ဘဲ၊ ၎င်း၏ အလိုသို့လိုက်ကာ ဘုရားသခင်ကို အဆိုးစွန့်အထိ ပြစ်မှားစော်ကားသော အလွန်ဆိုးဝါးသည့် အပြစ်ကို ကျူးလွန်ခဲ့ခြင်းမှာ မည်မျှဝမ်းနည်းဖွယ်ရာဖြစ်ပါတကား။
- ၉။ ဘုရားသခင်သည် ဒါဝိဒ်ကို ချစ်တော်မူသည်။ သို့သော် သူ၏ အပြစ်ကြောင့် ဒါဝိဒ်သည် သူ၏ ရပ်တည်မှုနှင့် အဆင့်အနေအထားကိုသာမက၊ မျိုးနွယ်တစ်ဆယ့်နှစ်မျိုးမှ တစ်ဆယ့်နှစ်မျိုးကိုလည်း ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည် (၂၅၅၊ ၂၀-၂)။ ဒါဝိဒ်၏ အပြစ်သည် ရှောလမုန်၏ ပျက်စီးယိုယွင်းခြင်း မျိုးစေ့ကို စိုက်ပျိုးခဲ့ပြီး (၁၂၅၊ ၂၄)၊ ယင်းသည် ဘုရားသခင်ပေးထားသည့် နိုင်ငံကို ပိုင်းခြားလိုက်ခြင်းအား ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ကာ (၁၇၇၆ ၁၁၅-၁၂၊ ၁၂၅-၁၇)၊ ရှောလမုန်မှ ဆင်းသက်လာသူတို့က ရှင်ဘုရင်အရိုက်အရာကို ပျက်စီးယိုယွင်းစေခြင်းမျိုးစေ့ကိုလည်း စိုက်ခဲ့၍၊ ယင်းသည် အဆိုးစွန့်အနေဖြင့် တိုင်းပြည်နှင့် သူတို့ဘိုးဘေးများ၏ သန့်ရှင်းသောမြေကို ဆုံးရှုံးခြင်း၊ သန့်ရှင်းသောလူမျိုးတော်ကို ဖမ်းဆီးသိမ်းသွားစေခြင်း၊ မြေကြီးတစ်ပြင်လုံးသို့ သူတို့ကို ကွဲလွင့်သွားစေခြင်းနှင့် ယခု မျက်မှောက်အချိန်အထိတိုင် ငြိမ်သက်အေးချမ်းမှု မရှိခြင်းတို့ကို ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့သည်။
- ၁၀။ ဒါဝိဒ်၏ သမိုင်းကြောင်းမှနေ၍ ဘုရားသခင်၏ အုပ်စိုးမှုဆိုင်ရာလက်တော်အောက်၌ ကျဆင်းသွားခြင်းမှာ အလွန် စိုးရိမ်ဖွယ်သော အကြောင်းအရာဖြစ်ကြောင်း ကျွန်ုပ်တို့မြင်ရသည် (၂၅၅၊ ၁၂၅-၁၄)။ ဒါဝိဒ်သည် သူနှင့်ဘုရားသခင်အကြား မိတ်သဟာယကို အလျင်အမြန် ပြန်လည်ရယူခဲ့သည်။ သို့သော် ဘုရားသခင်၏ အပြစ်ပေးခြင်းသည် သူသေဆုံးပြီးနောက်တွင်လည်း ဆက်လက်ရှိနေဆဲဖြစ်သည် (အငယ်၊ ၁၅၁-၂၀၊ ၂၆)။
- ၁၁။ သူ၏ အပြစ်များကို ဝန်ချတောင်းပန်ခြင်းမှတစ်ဆင့် ဒါဝိဒ်နှင့် ဘုရားသခင်အကြား မိတ်သဟာယမှာ ဆာလံ ၅၁ မှာဖွင့်ပြထားသည့်အတိုင်း ပြန်လည်ရရှိခဲ့သည်။ သို့သော် သူသည် ဘုရားသခင်၏ အုပ်စိုးမှုဆိုင်ရာလက်တော်အောက်၌ ကျရောက်သွားခဲ့သည်။ သူ၏ ကျဆင်းခြင်းပြီးနောက် သွေးရင်းစပ်ယှက်မှု၊ လူသတ်မှု၊ ပုန်ကန်မှုတို့အပါအဝင် များစွာသော ဆိုးညစ်မှုများသည် သူ၏ မိသားစုဝင်များအလယ်တွင် ဖြစ်ပျက်လာခဲ့သည် - ၂၅၅၊ ၁၂၅-၁၅၊ ၂၆။
- ၁၂။ ဘုရားသခင်သည် ဒါဝိဒ်အပေါ် အလွန်ပြင်းထန်သည့် အပြစ်ပေးဒဏ်ခတ်ခြင်းကို စီရင်ခဲ့သည်။ အကြောင်းမှာ သူ၏ အပြစ်သည် အလွန် ဆိုးညစ်လှသောကြောင့်ဖြစ်သည်။ ဒါဝိဒ်၏ မိသားစု၌ မကြုံစဖူးသော ဆိုးညစ်မှု၏ အရင်းအမြစ်မှာ ဒါဝိဒ်၏ အသွေးအသားတပ်မက်မှု အလိုသို့လိုက်ခြင်းကြောင့် ဖြစ်သည်။ ဤသည်မှာ ကိုယ်တော်ကို ချစ်သောသူတို့အား ဘုရားသခင်၏ အပြစ်ပေးဆုံးမခြင်းနှင့် ကိုယ်တော်၏ အုပ်စိုးမှုဆိုင်ရာ ဆက်ဆံဖြေရှင်းခြင်းမှာ ထိုသူတို့၏ သားသမီးများအထိပါ ထိခိုက်မှုရှိကြောင်း ပြသနေသည်။
- ၁၃။ ဤအရာသည် ကျွန်ုပ်တို့နှင့် ခရစ်တော်အကြား ဆက်နွယ်မှု၌ ကျွန်ုပ်တို့အဖို့ တည်ကြည်လေးနက်သော နှိုးဆော်ချက်နှင့် သတိပေးချက် ဖြစ်သင့်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့ဖြစ်သမျှ၊ ကျွန်ုပ်တို့အလိုရှိသမျှ၊ ကျွန်ုပ်တို့လုပ်ရန် ရည်ရွယ်သမျှ၊ ကျွန်ုပ်တို့ပြုမူသမျှတို့သည် ခရစ်တော်၌ ကျွန်ုပ်တို့ တည်နေခြင်းနှင့် ကျွန်ုပ်တို့၏ မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်မှုအတွက် ကိုယ်တော်၏ စစ်၍မကုန်နိုင်သော ကြွယ်ဝခြင်းများအားလုံးတွင် ပါဝင်ပတ်သက်ခြင်းတို့နှင့် များစွာ သက်ဆိုင်နေပါသည်။ ဤအကြောင်းအရာများမှ တစ်ခုခုတွင် ဘုရားသခင်နှင့် ကျွန်ုပ်တို့ မှန်ကန်မှုမရှိပါက၊ ကျွန်ုပ်တို့သည် ခရစ်တော်ကို ကျွန်ုပ်တို့၏ မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်ရာအဖြစ်မှ ကျွန်ုပ်တို့ဆုံးရှုံးခြင်း ခံစားရလိမ့်မည်ဖြစ်သည်။
- ၁၄။ ကျွန်ုပ်တို့၏ ကိန်းဝပ်ရာနေရာ၊ ကျွန်ုပ်တို့၏ အရာအားလုံးပါဝင်သော ကောင်းသောမြေ၊ ကျွန်ုပ်တို့မွေ့လျော်ဝမ်းမြောက်မှုအတွက် ကျွန်ုပ်တို့လိုအပ်သည့်အရာအပ်သိမ်း ဖြစ်သော အရာအားလုံးပါဝင်သောခရစ်တော်သည် ကိုယ်တော်နှင့် ဆက်နွယ်ခြင်း၌ ကျွန်ုပ်တို့မှန်ကန်သင့်လျော်မှုမရှိလျှင် ကျွန်ုပ်တို့ကို မိမိကိုယ်တော်တိုင်ထံမှ အန်ထုတ်ကာ၊ ကိုယ်တော်ကို နောက်ဘယ်သောအခါမျှ မွေ့လျော်ခွင့်ပြုမည်မဟုတ်ပေ - ဝတ်၊ ၁၀၈၊ ၂၅။ ဗျာ၊ ၃၁၆။
- ၁၅။ နောက်ဆုံးတွင် ဒါဝိဒ်သည် အိုမင်းလာရုံမျှသာမက၊ မှေးမှိန်လွင့်ပါးလာခဲ့ရသည်။ ဒါဝိဒ်၏ အသက်တာသည် တောက်ပစွာ တက်သောနေမင်းကဲ့သို့ ကောင်းသော အစပြုခြင်းရှိခဲ့ပြီး၊ သူ၏ အသက်တာနှင့် သူ၏ လုပ်ဆောင်ချက်မှာ မှန်းတည့်ချိန် နေထွန်းလင်းသကဲ့သို့ဖြစ်လာခဲ့သည်။ မည်သို့ပင်ဆိုစေ၊ သူ၏ တပ်မက်မှုအလိုသို့ လိုက်ခြင်း (၂၅၅၊ ၁၁၅-၁၂) သည် သူ၏ လုပ်ဆောင်ချက်ကို ပျက်ဆီးခဲ့ပြီး၊ သူ၏ တောက်ပသော အသက်တာကို ညနေခင်းရှိ နေဝင်ချိန်ကဲ့သို့ မှေးမှိန်သွားစေခဲ့သည်။ ဒါဝိဒ်၏ အရွယ်အိုမင်းသည့်အချိန်တွင် မည်သည့် တောက်ပခြင်း၊ ထူးကဲပြောင်မြောက်ခြင်း သို့မဟုတ် ဘုန်းထယ်ဝါခြင်းမျှ မရှိတော့ပါ (၁၇၇၆၊ ၁၁၅-၄။ ညွှန်း၊ တရား၊ ၃၄၅။ က၊ ၄၈၊ ၁၄-၁၆။ သု၊ ၄၊ ၁၈)။
- ၁၆။ ခရစ်ယာန်အသက်တာသည် ဘုရားသခင်၏ အုပ်စိုးခြင်းကို သင်ယူခြင်းအသက်တာဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့စိုက်ပျိုးသည့်အရာကို

ကျွန်ုပ်တို့ရိတ်ရမည်ဖြစ်သည်။ အခြားသူများထံ ကျွန်ုပ်တို့ရက်ရောခြင်းရှိလေလေ၊ ဘုရားသခင်သည် ကျွန်ုပ်တို့ထံ ရက်ရောခြင်းရှိလေလေဖြစ်လိမ့်မည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ ညီအစ်ကိုများထံ တွန့်တိုခြင်းနှင့် မညာတာခြင်း ရှိမည်ဆိုလျှင်၊ ဘုရားသခင်သည် ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ တွန့်တိုခြင်း၊ မညာတာခြင်း ဖြစ်လာလိမ့်မည်။ အခြားသူများ ဖျားနာချိန် သို့မဟုတ် ဒုက္ခရောက်နေချိန်တွင် ကျွန်ုပ်တို့က သူတို့ကို ကူညီရမည့်အချိန်ဖြစ်ပြီး၊ သူတို့ကို ဝေဖန်ကဲ့ရဲ့ရမည့်အချိန်မဟုတ်ပါ - ဂလ၊ ၆:၅။ ၁သက်၊ ၅:၁၄-၁၅။ လု၊ ၆:၃၆-၃၈။ မ၊ ၇:၁-၂။

၁။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ရက်ရောခြင်းရှိရန်နှင့် လူပုဂ္ဂိုလ်များကို ခွင့်လွှတ်တတ်ရန် သင်ယူရမည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် အခြားသူများထံ မညာမတာပြင်းထန်ခဲ့မည်ဆိုလျှင် ဘုရားသခင်သည် ကျွန်ုပ်တို့ထံ မညာမတာပြင်းထန်လိမ့်မည်ဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ဝေဖန်ကဲ့ရဲ့ခြင်း၊ အပြစ်တင်ခြင်း သို့မဟုတ် အခြားသူများအကြောင်း ပေါ့ပေါ့တန်တန် ပြောဆိုခြင်းတို့ကို ရှောင်ကြဉ်ရမည်။ အခြားသူများအား ကျွန်ုပ်တို့ ဝေဖန်ကဲ့ရဲ့ခြင်းနှင့် နမောနမဲ့ပြောဆိုချက်တို့သည် မကြာခဏဆိုသလို ကျွန်ုပ်တို့ကိုယ်တိုင်အပေါ် တရားစီရင်ချက် ဖြစ်လာတတ်သည် - ၆:၁၅။ ၁ဂး၊ ၂၃-၃၅။

၂။ ယနေ့ များစွာသော ညီအစ်ကိုများသည် စိတ်မချမ်းမြေ့ဖွယ် ကျဆင်းသွားကြခြင်းမှာ တစ်ခုတည်းသော အကြောင်းပြချက်ကြောင့်ဖြစ်သည် - ယင်းမှာ သူတို့သည် အတိတ်က အခြားသူများကို အလွန်ပြင်းထန်စွာ ဝေဖန်ကဲ့ရဲ့ခဲ့ကြသောကြောင့်ဖြစ်ပြီး၊ သူတို့၏ အားနည်းချက်များမှ အများစုမှာ အတိတ်က သူတို့ဝေဖန်ကဲ့ရဲ့ခဲ့သည့် အားနည်းချက်များပင် ဖြစ်လေသည်။

၃။ ကျွန်ုပ်တို့သည် အခြားသူများကို ကောင်းချီးပေးရန် ခေါ်ခြင်းခံရကြသည်။ ထို့ကြောင့် ကောင်းချီးခံရသောလူများဖြစ်သည့် ကျွန်ုပ်တို့သည် အခြားသူများကို အမြဲကောင်းချီးပေးသင့်သည်။ သို့မှသာ ကျွန်ုပ်တို့သည် ကောင်းချီးမင်္ဂလာကို အမွေခံရမည်ဖြစ်သည်။ ကျွန်ုပ်တို့က အခြားသူများကို ကောင်းချီးပေးလိုက်သည့်အရာသည် ကျွန်ုပ်တို့ကိုယ်တိုင် အမွေခံရမည့်အရာပင် ဖြစ်သည် - ၁ပေ၊ ၃:၈-၁၁။ မ၊ ၁၀:၁၃။ ညွှန်း၊ စာရင်း၊ ၆: ၂၂-၂၇။